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I když se dle programu zúčastňuji občas i evropských a světových veteránských šampionátů, tohoto 
závodu jsem se zúčastnil jen čirou náhodou a mohl se tak utkat se soupeři nejen veteránského věku. 
Dostal jsem totiž propozice desetiboje od svého trutnovského sportovního přítele, sportovce a 
trenéra Jana Tuny. 

Po jejich prostudování jsem byl myšlenkou běžeckého desetiboje nadšen. Vyžádal jsem si další 
propozice, abych mohl závod propagovat. Ve vlastní přípravě na desetiboj jsem se zaměřil na krátké 
vzdálenosti, které jsem snad 70 let neběhal pro své zaměření na vytrvalecké distance až po maraton. 
Počátkem letošního roku to byly šedesátky v pardubickém tunelu a krátké úseky při tréninku na 
sokolském atletickém stadiónu na Eliščině nábřeží v Hradci Králové. Byla to kombinace s postupně se 
zvětšujícími vzdálenostmi 60 – 100 ‐ 200 – 400 m. Vedle toho to byl běžný vytrvalecký trénink pro 
závody Velké ceny Východních Čech v bězích, závody Mistrovství Monaca a jiné. 

Celkový průběh desetiboje, atmosféra mezinárodní soutěže, přátelské ovzduší bylo zcela mimořádné 
a neobvyklé. Již při prezentaci bylo třeba od paní Tůmové cítit, že jsme v Trutnově vítanými hosty. 
Zahájení pak proběhlo ve skvělém duchu s několika neobvyklostmi. Nejstarší závodníci obdrželi při 
tomto ceremoniálu startovní číslo vyjadřující věk s uvedením jména a příjmení. Uvítací projevy byly 
stručné a výstižně zdůrazňující význam a tradici běžeckého desetiboje. 

Již při prvních startech jsem cítil podporu zaplněné tribuny. Hnalo mne kupředu třeba povzbuzování 
dítěte na jezdítku. V každém kole jsem pak od něho slyšel „Jirko do toho!“ a povzbuzení z tribun, 
zejména při závěrečném finiši, které mi pomohlo ke zlepšení řady nejlepších svých výkonů tohoto 
roku. Vedle toho i třeba přátelské upozornění pozorného organizátora, že se běží již sedmý rozběh a 
já že startuji v devátém. Ukončil jsem rozpravu a uháněl ke startu. Ani Petr Musil jako ředitel závodu 
nešetřil slovy rad a pomoci.  

Pro získání nové krve atletického mládí jistě pomohly veřejné tréninky skoku do výšky nebo akce 
„Hledá se nový Bolt“. Neméně nádherné bylo setkání s atletickými přáteli i ze vzdálenějších teritorií. 
Potkal jsem se s Leo Hohmannem z postupimského běžeckého klubu LOKO, účastníkem evropské 
silnice v Úpici 1993, 2003 a přihlášeného i k letošnímu květnovému mistrovství veteránů na úpických 
silnicích. Bylo pro nás dojemné, že děti trutnovské mateřské školky nakreslili pro účastníky desetiboje 
upomínkové pohlednice. Co list to originál! Bylo ode mne prozřetelné, že z bohatého štůsku jsem si 
včas vzal jednu pampelišku a jeden zvonek se včelkou. Za chvíli bylo totiž vše rozebrané jako vzácné 
suvenýry. A podobných překvapení byla celá řada. Z atletického hlediska bylo poučné třeba umění 
regenerace při startu ve třech disciplínách denně po tři dny.  

Nevšední bylo v některých detailech i závěrečné hodnocení desetiboje. To představovaly třeba 
diplomy s neobvyklým uspořádáním. K výzdobě a výtvarnému řešení patřily páry koleček s uvedením 
discipliny a příslušného výkonu. Zatím není jisté, kde se bude konat ročník příští. Je pravděpodobné, 
že to nebude daleko, asi v Rakousku nebo v Německu. Včasná publikace podmínek by mohla přispět 
k početnější účasti českých, slezských a moravských běžců. 

V závěru nelze jinak, než poděkovat obětavým organizátorům 30. Mezinárodního běžeckého 
desetiboje v Trutnově a dalším ročníkům popřát hodně zdaru. 
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